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رئیس جمهور در نشست مشترک سران قوا و جمعی از مسئولان سه قوه، با بیان اینکه گام اول در انجام وظیفه و خدمت این است که تحمل داشته باشیم،
گفت: همه ما باید خدمتگزار مردم باشیم و در راه خدمت به مردم بین هیچکس تبعیض قائل نشویم.

پزشکیان در نشست مشترک سران قوا مطرح کرد؛

ضرورت اجتناب از هرحرکتی که مردم را 
عصبانی می کند

سرویس سیاسی - »مســعود پزشکیان« در 
نشست مشترک سران قوا و جمعی از مسئولان سه 
قوه که به میزبانی نهاد ریاســت جمهوری برگزار 
شــد، تصریح کرد: شــاخص اصلی برای همه ما 
که امروز مســئولیت داریم باید مردم باشد و اینکه 

تلاش کنیم مشکلات مردم را حل کنیم .
پزشــکیان تاکید کرد: دشــمن امروز به دنبال 
این اســت که با تفرقه و اختلاف در بین ما، کشور 
را بــه هم بریزد و همه تلاش ما باید این باشــد که 
با وحدت و انســجام اجازه ندهیم هدف دشــمن 
محقق شــود. رئیس جمهور با بیان اینکه باید نگاه 
خود را تغییر دهیم و با گذشت و شرح صدر بامردم 
برخورد کنیم،گفت:خداوند در قرآن می فرماید اگر 
خوبــی کنید ۱۰ برابر پــاداش می دهم و اگر بدی 
کنیــد به اندازه بدی مجازات خواهید شــد، ادامه 

داد: کسانی هستند که در این انقلاب یک عمر 
خوبی کردند و شاید فقط یکبار پایشان لغزیده 
یا بدی کرده اند، برای همان یکبار اشــتباه برای 

همیشه از میدان عمل خارج شان می کنیم.
کسانی که رای ندادند را دریابیم 

وی با تاکید بر اینکه شــعار و شــاخص 
اصلی مردم هســتند، گفــت: در انتخابات ۵۰ 
درصد آمدند و ۵۰ درصد نیامدند، آیا کســانی 
که رای ندادند مردم نیســتند؟ آیا ما خدمتگزار 
آنها نیستیم؟ مشکل کار ما کجاست؟ چرا مردم 
از ما ناراضی هســتند مگر غیر از این است که 

می خواهیم به آنها خدمت کنیم.
پزشــکیان به روایتی از فتح مکه توسط پیامبر 
اکرم )ص( و یارانش اشاره و تاکید کرد: شاید گفتن 
اینکه با هم برابر باشیم ساده باشد اما اجرا کردن آن 

ساده نیست، اما پیامبر این کار را انجام داد.
وی ادامــه داد: ۹۸ درصد مردم به این انقلاب 
رای دادنــد، حال ما به جای اینکــه آنها را جذب 
کنیــم حرفی یا انگی پیدا می کنیم که آنها را حذف 
کنیم. باید نسبت به همه مردم عزیز کشورمان شرح 
صدر داشته باشــیم، ما خدمتگزار تمام مردم ایران 
هســتیم. من به این باور دارم کــه باید خدمتگزار 
همه مردم باشــیم، براساس عدالت و انصاف با آنها 
برخورد کنیم و تلاش کنیم تبعیضی بین هیچکس 

قائل نشویم.
رئیس جمهور با اشاره به بیانات حضرت علی 
)ع( خطاب به مالک اشــتر، افزود: اگر در رفتار با 
مردم از نظر اقتصادی، جایگاه اجتماعی و براساس 
شایســتگی و لیاقت جایگاهشان را حفظ کنیم و با 
انصــاف و عدالت برخورد کنیم، امکان ندارد که از 
ما دوری کنند، مردم زمانی دوری می کنند که ما آنها 

را طور دیگری ببینیم.

دشمنان به دنبال ایجاد تفرقه و اختلاف 
بین مردم هستند

وی افــزود: تمام گزارش هــا و تحلیل های 
خارجی هــا ایــن ادعا را مطرح می کنــد که ایران 
ضعیف شده است و در این شرایط است که دشمنان 
می توانند به کشــور ما ضربه بزنند، آغاز کار هم از 
تفرقــه و اختلاف بین مردم اســت، مردم اعتراض 
کنند و آنها ســوار بر موج اختلافات و اعتراضات 
شوند، شــاخصی که باید بر روی آن کار کنیم این 
است که بدانیم همه موظفیم مشکلات مردم را حل 
کنیم، در جایی هم که نمی توانیم باید با مردم گفتگو 

کنیم و با زبان عذرخواهی برخورد کنیم.
پزشــکیان تاکید کرد: وظیفه ما بوده است که 
خیلی از تعهدات را انجام دهیم، اگر نتوانســتیم به 
وعده خود عمل کنیم و کار را درست انجام دهیم، 

مردم اعتراض می کنند، بعد با آنها برخورد می کنیم 
و آنها را به زندان می اندازیم، قصور از ما بوده است 

بعد به جای عذرخواهی برخورد هم می کنیم. 
نباید با کسی که حق خود را می خواهد 

برخورد خشن بکنیم 
رئیس جمهور حل مشــکلات مردم را وظیفه 
دولت و همه مســئولان کشــور دانســت و اظهار 
داشــت: نباید با کســی که برای گرفتن حق خود 
اعتراض می کند، برخورد خشــن کنیــم، البته آن 
عزیزان هم باید مراقب باشــند که دشمن به دنبال 
این اســت که از حرف حق آنها سواستفاده کند تا 

جامعه را بر هم بریزد.
تا قبل از عید اقدامات خوبی برای تامین 

سفره مردم انجام خواهد شد
پزشــکیان در بخش دیگری از صحبت های 
خود حل مشکلات معیشتی مردم را وظیفه دولت 
دانســت و تصریح کرد: وضعیت فعلی معیشــت 
مردم، گرانی و فشــاری کــه در این بخش به مردم 
می آید، قابل قبول نیســت. بخشــی از آن دســت 
ماست و بخشی هم دست ما نیست، مصمم هستیم 

که سفره مردم را تامین کنیم و این دغدغه را همواره 
در جلســه سران قوا مطرح کرده ایم، انشالله قبل از 
عید تمام کارها و اقداماتی که لازم اســت را انجام 
خواهیم داد و در سال آینده قطعا روندی را در پیش 
خواهیم گرفت که به هر شکل سفره مردم را تامین 

کنیم و بتوانیم جوابگو باشیم.
رئیس جمهور با اشاره به انتخاب شعار »تولید 
با مشــارکت مردم« توســط رهبر انقلاب به عنوان 
شعار سال، گفت: تولیدکنندگان و کارآفرینان باید 
باور کنند که ما تسهیل گر آنها هستیم و می خواهیم 
راه را بــرای آنها باز کنیم نــه اینکه تصور کنند که 

می خواهیم راه آنان را ببندیم.
پزشــکیان همچنین بــه اهمیت صنعتگران و 
تولیدکننــدگان برای هر جامعه ای اشــاره و تاکید 
کــرد: ارتش، دولت، قوه قضائیه و مقننه نمی توانند 
قوام پیدا کند، مگر اینکه تجار و صنعتگران کارکنند،  
اگر آنها نباشــند حضور ما بی معناست. ثبات، قوام 
و توســعه و رشــد کشــورمان با تولیدکنندگان، 

صنعتگران و تاجران محقق خواهد شد.
تامین امنیت خاطر سرمایه گذاران در 

کشور حیاتی است
وی امنیت خاطر سرمایه گذاران برای حضور 
در عرصه اقتصاد را حیاتی دانست و افزود: ایرانیان 
داخل و خارج کشــور باید مطمئن باشــند و باور 
کنند که قوه قضائیه و سیســتم امنیتی پشــتیبان و 
مدافع آنان است، نه اینکه به هر بهانه ای تولیدکننده 
را بگیریــم و در زنــدان بیندازیم، آن هم از کار در 
کشــور پشیمان شود و برود. مملکت با تولیدکننده 
و تجار و صنعتگران سرپا خواهد ماند، سیاست ما 
نیــز در این زمینه عمل به سیاســت های کلی مقام 

معظم رهبری است.
پزشــکیان در بخش دیگری از ســخنان 
خود، ارتباط با همســایگان را اولویت کشور 
دانســت و گفت: ارتباطات با همســایگان را 
در تمام زمینه هــا تقویت خواهیم کرد، تلاش 
می کنیم که بســتر برای ارتباطات در منطقه به 
خوبی شــکل بگیرد و آنهــا تصور نکنند که ما 
طمــع به خاک آنها داریم. ما مســلمانان با هم 
برادر و برابریم، رسول خدا فرمودند، هیچکس 
نســبت به دیگری برتر نیست، چه کسی گفته 
ســیاه، سفید، ســرخ، زرد، بلوچ، کرد، عرب، 
عجم بر یکدیگر برتری دارند، چرا باید مردم و 
اقوامی که در این کشور زندگی می کنند تصور 
کنند که کسی برتر اســت و دیگری عقب مانده تر 
است، اسلام آمده است که این تبعیض ها را از میان 
ببرد و وظیفه ماست که بستر را فراهم کنیم که این 

اتفاق نیفتد.
از هــر حرکتی که موجــب نارضایتی 

مردم شود اجتناب کنیم 
رئیــس جمهور با تاکید بر اینکــه باید از هر 
حرکتی که موجب نارضایتی مردم شــود اجتناب 
کنیم، افزود: اگر مردم ما را قبول نداشــته باشــند،  
ما مشــکل داریم، وظیفه ما حل مشــکلات همه 
مردم اســت نه فقط آنها که ما را قبول دارند، وظیفه 
ما برخــود عادلانه و منصفانه بــا همه مردم عزیز 

کشورمان است.
وی ادامه داد: وحدت و انسجام بین قوا، برکت 
خداوند متعال است. خداوند در قرآن می فرماید به 
عذاب عظیمی گرفتار می شویم اگر اختلاف باشد، 
امر به معروف برای تمســک به ریســمان خداوند 
است، همه مسلمانانی که در کشور و در خاورمیانه 
زندگــی می کنند برادر ما هســتند، باید همه متحد 

باشیم.

پنجاه و پنجمین مجمع جهانی اقتصاد درحالی با حضور محمدجواد ظریف 
برگزار شد که حاشیه های متفاوتی را به همراه داشت؛ حاشیه هایی که همچنان 
ادامه دارد. محمدجواد ظریف، معاون راهبردی رئیس جمهور با دعوت رسمی 
مجمع جهانی اقتصاد، برای شــرکت در پنجاه و پنجمین مجمع جهانی اقتصاد 
)داووس ۲۰۲۵(، راهی سوئیس شد. مجمعی که شاید درست نباشد ادعا کنیم 
که ظریف از اهمیت حضور در آن و مصاحبه ای که از قبل برایش مشخص شده 
بود نا آگاه بوده اســت و پیش بینی حاشیه های این روز های اخیر و واکنش های 

متناقض و متفاوت را نکرده بود.
پنجاه و پنجمین نشســت سالانه مجمع جهانی اقتصاد )WEF( با شعار 
»همکاری برای عصر هوشــمندی« و با حضور مقامات ارشــد دولتی و بخش 
خصوصی کشور های جهان بر مبنای مسائل اقتصادی برگزار شد، اما در اتفاقی 
متفاوت نســبت به همیشــه به منظور بررسی تحولات اخیر و چشم انداز آینده 
آسیای غربی و شمال آفریقا، جلسه ای با حضور معاون راهبردی رئیس جمهور 
ایران و وزرای امور خارجه منطقه و تعدادی از وزرای خارجه کشور های خارج 
از منطقه برگزار شد و محمدجواد ظریف یکی از سخنران های این مجمع بود. 
ســخنرانی که البته سخنانش حاشــیه های زیادی داشت. حاشیه هایی که برای 
چندمین بار باعث مطرح شــدن این موضع شــد که آیا اصلا حضور ظریف در 

دولت چهاردهم با توجه به قوانین قانونی است یا خیر؟
قانون درباره انتصاب ظریف در دولت چه می گوید؟

یکی از قوانینی که در مجلس یازدهم مورخ دهم مهرماه ۱۴۰۱ به تصویب 
عموم نمایندگان رســید، قانون نحوه انتصاب اشخاص در مشاغل حساس بود 
که ده روز بعد، مورد تایید شــورای نگهبان قرار گرفت و مغایر با شــرع و قانون 
دانســته نشــد. در ماده دوم این قانون اشاره شده است که یکی از گروه هایی که 
دارای ممنوعیت به کارگیری در مشــاغل حساس هستند، کسانی اند که خود، 

فرزندان یا همسر ایشان دارای تابعیت مضاعف باشند.
همچنین در ماده چهارم این قانون، معاونان و مشــاوران رئیس جمهور و 
قائم مقام آنها، در زمره مشــاغل حساس محسوب شده و مشمول مقررات این 
قانون می باشــند؛ بنابراین مطابق قانون مشــاغل حساس که در تاریخ ۷ آبان ماه 
۱۴۰۱ توسط رئیس مجلس به رئیس مهور وقت شهید ابراهیم رئیسی برای اجرا 
ابلاغ شــده اســت، انتصاب ظریف به عنوان یکی از معاونین رئیس جمهور، به 
این دلیل که دو تن از فرزندان او تابعیت مضاعف آمریکا را دارند، نقض آشکار 
قانون محسوب و خلاف متن صریح این قانون تلقی می شود. با وجود این قانون 
و صحبت هــای نماینده های مجلس آن هم به دفعات در ارتباط با این موضوع، 
اما ظریف با عنوان معاون راهبردی دولت چهاردهم همچنان در صندلی جدید 

خود باقی مانده و نقشی اساسی نیز در این دولت ایفا می کند.
صحبت های ظریف در داووس تاسف آور بود

کاظم انبارلویی، عضو مرکزی حزب موتلفه اســلامی درباره حاشیه های 
حضور محمد جواد ظریف در دولت و ســفر وی به ســوئیس اظهار کرد: آقای 
ظریــف در داووس حرف هایــی زدند که واقعا تاســف آور بود، به طوری که 
نمی تــوان درباره این حضور عجیب صحبت کــرد. انبارلویی گفت: داووس، 
مرکزی در جهان است که قدرت های جهانی در آن جا حاضر می شوند و درباره 
آینده اقتصادی جهان مواضع خود را مطرح می کنند. اما واقعا نمی دانم دعوت از 
ظریف به چه عنوانی انجام شده است. ظریف مقام اقتصادی و یا مقامی سیاسی 
در کشور ما بوده که آن جا حاضر شده؟ حضور او در دولت طبق قوانین ما غیر 

قانونی است. 
این فعال سیاسی اصولگرا بیان کرد: ظریف به سوئیس رفت و واضح پیام 
ضعف ایران را اعلام کرد. وی قرار نیست موضوعی را در دولت حل کند و در 
دولت مســئله می ســازد و دیگران باید آن را حل کنند. نه تنها قرار نیست آقای 
ظریف باری از دوش مردم بردارد، بلکه اکنون باری بر دوش مردم هم شده است.
انبارلویی معتقد اســت: فلســفه وجودی ظریف اکنون در دولت همین 
اســت. ظریف در تمامی مذاکره های بعد انقلاب با آمریکا حضور داشته است 
و در هیچ یک از مذاکرات و گفت و گو ها چیزی نصیب ایران نشــده اســت. ما 
فقــط بدعهدی آمریکایی هــا را دیدیدم و تنها امتیاز دادیم. حالا وی خودش را 
می خواهد در مذاکره ای که نه انجام شده و نه مشخص است که عملی شود جا 
دهد و نقش ایفا کند.وی افزود: امیدوارم ایشان ناراحتی های مردم و اعتراضات 
نماینده های مجلس را بشــنود و به حضورش در دولت خاتمه دهد. انبارلویی 
درباره صحبت های رهبر معظم انقلاب و ریل گذاری ایشــان درباره مذاکرات 
گفت: ریل گذاری رهبری این اســت که هوشــیار باشید که چه اقدامی انجام 
می دهید. رهبری روشــن عنوان کردند مراقب لبخند های پنهانی اینها باشــید. 
دشــمنان مطالبات نامشــروع خود را پشت لبخند های خودشان پنهان کرده اند 
و حرف از مذاکره می زنند. رهبری فرمودند حواســتان باشــد که با چه کســی 

معامله می کنید.
ظریف در نشست داووس افتخارآمیز برخورد کرد

اما حضور ظریف در ســوئیس موافقینی هم داشــت؛ البتــه موافقینی از 
جنــس دولت. مجید انصاری معاون حقوقی رئیس جمهور با حضور در  برنامه 
گفت وگــوی ویژه خبری در ارتباط با حضــور ظریف معاون راهبردی دولت 
چهاردهم در پنجاه و پنجمین نشســت ســالانه مجمع جهانی اقتصاد داووس 
اظهــار کرد: دکتر ظریف در نشســت داووس افتخارآمیز برخورد کردند و اگر 
غبار ها، تنگ نظری ها و بداخلاقی ها کنار رود، حتما دکتر ظریف در کنار دیگر 

شخصیت های ملی ما از قهرمانان و افتخارات ملی خواهند بود.
او بــا بیان اینکه مخالفان ظریف کتاب اخیر نتانیاهو را ببینند؛ ظریف را به 
عنوان دشــمن شماره یک اسرائیل نام برد و گفت: ظریف کاری کرد که ترامپ 
گفت او کلاهی بر سر آمریکا گذاشته که در تاریخ آمریکا این چنین کلاهی بر 
ســر آمریکا نرفته اســت. موضوع برجام را هنوز هم در داخل و هم در خارج 
دنبال احیای آن هســتند.  انصاری تاکید کرد: ابر و باد و مه و خورشــید و فلک 
را عده ای به کار گرفته اند که آقای ظریف کنار پزشــکیان نباشد. مشکل کشور 

آقای ظریف است؟
او گفت: بعد از شــرکت ظریف در داووس تندترین فحاشــی ها از سوی 
رسانه های صهیونیست، منافقین، سلطنت طلب ها و ضدانقلاب خارج کشور و 
متاســفانه بعضی عزیزان در داخل هجمه را به او شــروع کردند. این همزبانی و 
همزمانی در کوبیدن یک عنصر ملی جای ســوال ندارد که دوستان یک تجدید 

نظر کنند؟
حاشــیه ها در ارتباط با ظریف و حضورش در دولت و حتی در مجامعی 
مانند داووس در ســوئیس در هفته های اخیر با مطرح شــدن مذاکره احتمالی با 
آمریکا شــکلی جدی تر به خود گرفته و به نظر نمی رســد که معاون راهبردی 
فعلی دولت که بارها تحت حمایت ســایر دولتمردان به کار خود ادامه داده، به 
این مذاکرات و حتی ایفای نقشی راهبردی در آن علاقه مند نباشد. مذاکره ای که 

ظریف در آن سابقه ها دارد.

ســرویس سیاسی - مجلس شورای اسلامی در نشست غیر علنی خود به 
بررسی لوایح الحاق ایران به کنوانسیون های بین المللی پرداخت . در این نشست 
همانطور که پیش بینی می شــد، اتفاقی روی نداد و همچنان سرنوشــت پذیرش 
 Financial( یا گروه ویژه اقدام مالی FATF .مبهم باقی ماند FATFکنوانسیون
Action Task Force( یک نهاد بین المللی است که در سال ۱۹۸۹ توسط گروه 
G ۷ با هدف مبارزه با پول شــویی تأســیس شد. در آن زمان، این سازمان تنها ۱۶ 
عضو داشت و وظیفه اصلی آن ایجاد استاندارد هایی برای مبارزه با پولشویی بود. 

 در ســال FATF ،۲۰۰۱ به کارزار مبارزه با تأمین مالی تروریســم پیوست. 
همچنین، در سال ۲۰۱۲، مأموریت این گروه شامل مقابله با تأمین مالی فعالیت های 
اشــاعه ای نیز شــد.  وظایف FATF عبارتند از تدوین استاندارد های بین المللی 
برای مبارزه با پول شویی و تأمین مالی تروریسم.  ارزیابی کشور ها در اجرای این 
استانداردها. قراردادن کشور ها در لیست های نظارتی )لیست خاکستری و لیست 
سیاه( در صورت عدم همکاری. ارائه توصیه نامه های جهانی برای شفافیت مالی 

و مقابله با جرایم مالی.
 لیست سیاه و خاکستری FATF چیست

FATF در حوزه پول شــویی ۴۰ توصیه و در زمینه تأمین مالی تروریســم 
۹ توصیه دارد. کشــور ها بر اساس میزان رعایت این توصیه ها ارزیابی و رده بندی 
می شوند. از سال FATF ،۲۰۰۰ لیستی از کشور هایی که پرخطرترین محیط های 
مالی را دارند منتشــر کرد که بعد ها »لیســت ســیاه« نام گرفت. این لیست ابتدا از 
سوی سازمان همکاری های اقتصادی و توسعه ای )OECD( نیز منتشر می شد و 
شامل کشور هایی بود که در مبارزه با پول شویی و تأمین مالی تروریسم همکاری 
نمی کردند.  ایران از سال ها پیش به دلیل عدم پیوستن به توصیه های FATF، تحت 
فشار های بین المللی قرار دارد. در سال ۲۰۰۹، برای نخستین بار نام ایران در کنار 
پاکستان، ازبکستان و ترکمنستان در لیست سیاه FATF قرار گرفت. اما در ژوئن 
۲۰۱۶، پس از توافق هسته ای، FATF از اعضای خود خواست تا اقدامات متقابل 
علیه ایران را برای مدت یک سال تعلیق کنند..، اما در فوریه FATF ،۲۰۲۰ اعلام 
کرد به دلیل عدم تصویب لوایح مورد نیاز، و از آنجا که ایران هنوز مواردی را که باید 
اصلاح کند، برطرف نکرده، از کشور های عضو خواست تا دوباره اقدامات متقابل را 
علیه ایران اعمال کنند و ایران دوباره در لیست سیاه قرار گرفت.   در سال های بعد، 
ایران و کره شمالی در جایگاهی فراتر از لیست سیاه قرار گرفتند و FATF خواستار 
 ،FATF اعمال »اقدامات مقابله ای« علیه آنها شد. گفتنی است از مجموع ۴۱ توصیه
ایران تنها دو توصیه )CFT و پالرمو( را اجرا نکرده است. این موضوع باعث شد تا 
بررسی پیوستن ایران به FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام متوقف شود.

 واکنش ایران 
ایران در سال های اخیر تلاش کرده است با اصلاح قوانین، شفافیت مالی را 
افزایش داده و شبهه های مربوط به تأمین مالی تروریسم را برطرف کند. دولت ایران 
معتقد است که حضور در لیست سیاه FATF یکی از موانع ورود سرمایه گذاری 
خارجی به کشــور بوده و تعامل با FATF برای بهبود روابط اقتصادی ضروری 

است.
FATF واکنش موافقان و مخالفان در مواجهه با 

مســئله FATF در ایران با واکنش های مختلفی از سوی موافقان و مخالفان 
مواجه شده است. موافقان معتقدند که پیوستن به FATF موجب تسهیل روابط 
بانکی و مالی، کاهش هزینه های تراکنش های بین المللی و افزایش شفافیت اقتصادی 
می شود.  آنها می گویند که باقی ماندن در لیست سیاه FATF باعث انزوای بیشتر 
ایران در نظام مالی جهان شده و حتی در صورت لغو تحریم های آمریکا، همچنان 
مانعی برای تعاملات بانکی ایران خواهد بود. علاوه بر این، اجرای توصیه های این 
نهاد می تواند به کاهش فســاد اقتصادی، جذب ســرمایه گذاری خارجی و بهبود 
وضعیت اقتصاد کشور کمک کند. از سوی دیگر، مخالفان FATF بر این باورند 
که پذیرش استاندارد های این نهاد ممکن است امنیت ملی ایران را تهدید کند، زیرا 
اطلاعات مالی کشور در اختیار نهاد های بین المللی قرار گرفته و ممکن است علیه 

ایران استفاده شود.  
آنها همچنین نگران اند که پیوســتن به FATF موجب ایجاد محدودیت در 
کمک های مالی ایران به گروه های مقاومت مانند حزب الله لبنان و حماس شــود. 
به اعتقاد مخالفان، تجربه برجام نشــان داده که حتی با دادن امتیاز های بین المللی، 
مشکلات کشــور حل نمی شود، چرا که تحریم های آمریکا و مشکلات داخلی، 
عوامل اصلی بحران اقتصادی ایران هستند. در نهایت، این موضوع همچنان یکی از 

چالش های سیاست گذاری اقتصادی و دیپلماتیک ایران باقی مانده است. 
حل این مســئله قرار بود در نشست نمایندگان مجلس صورت 

بگیرد.
نشست غیرعلنی مجلس شورای اسلامی یکشنبه ۱۴ بهمن ماه با محوریت 
بررســی لوایح الحاق ایران به کنوانســیون های بین المللــی مقابله با تأمین مالی 
ترورییســیم )CFT( و مبارزه با جرائم سازمان یافته فراملی )پالرمو( برگزار شد. 
عباس گودرزی، نماینده مجلس دوازدهم، و ســخنگوی هیئت رئیسه مجلس در 
جمع خبرنگاران با اشــاره به تاریخچه این پرونده اعلام کرد: »این لوایح در دوره 
مجلس دهم به تصویب نمایندگان رسید، اما با مخالفت شورای نگهبان مواجه شد 
و پس از اصرار مجلس وقت، به مجمع تشخیص مصلحت نظام ارسال شد. اکنون با 
پایان مهلت رسیدگی، این موضوع بار دیگر در دستور کار مجمع قرار گرفته است.«

 وی با تأکید بر اینکه مجلس شأنی برای تصمیم گیری مجدد در این زمینه ندارد، 
افزود: »مجلس به عنوان خانه ملت، وظیفه دارد در حوزه های مختلف اظهارنظر کند. 
به همین دلیل امروز نشســتی تخصصی با حضور کارشناسان مرکز پژوهش های 
مجلس، روســای کمیسیون های مرتبط و نمایندگان برگزار شد تا ابعاد و ماهیت 

FATF و پیامد های الحاق به این کنوانسیون ها بررسی شود.«
 وی  به پیشینه تعامل ایران با اقدامات FATF اشاره کرد و گفت: »دولت های 
پیشــین از ۴۱ اقدام پیشــنهادی این نهاد بین المللی، ۳۹ مورد را پذیرفتند. دو اقدام 
باقی مانــده بــه دلیل تعارض با قوانین داخلی و حق تحفظ ایران، مورد توافق قرار 

نگرفت. همین موضوع به یکی از چالش های فعلی کشور تبدیل شده است.« 
 FATF ایــن نماینده مجلس با انتقاد از گره زدن معیشــت مردم به موضوع
اظهار داشت: »عمده موانع مبادلات پولی و بانکی ایران ناشی از تحریم های ثانویه 
آمریکاست و الحاق به FATF گرهی از اقتصاد کشور باز نمی کند. اگرچه دولت ها 
۳۹ اقدام را پذیرفته اند، اما حتی پذیرش ۳۷ مورد نیز نتوانسته مشکلات را کاهش 
دهد. این نهاد سیاسی-امنیتی به دنبال مخدوش کردن اراده استراتژیک و استقلال 
ایران است.«  گودرزی FATF را ابزاری برای فشار بیشتر بر ایران خواند و افزود: 
»هدف دشمنان، نه تنها تحمیل تحریم های فلج کننده، بلکه دستیابی به راه های دور 
زدن مقاومت ایران است. مجلس تأکید دارد که دولت باید با تکیه بر ظرفیت های 
داخلی و تجربیات گذشــته، مناســبات اقتصادی را به اراده دشمنان گره نزند و در 

مسیر حل مشکلات با قدرت حرکت کند.«  
وی در پایان خاطرنشان کرد: »راهبرد نظام، تلاش برای لغو تحریم ها از طریق 
مذاکره و همزمان، خنثی سازی اثرات آنهاست. ما باید بدون وابستگی به تصمیمات 
نهاد های بین المللی، مسیر تقویت اقتصاد مقاومتی را ادامه دهیم.«  سرنوشت نهایی 
لوایح CFT و پالرمو پس از بررســی مجمع تشــخیص مصلحت نظام مشخص 
خواهد شد. این در حالی است که اختلاف نظر ها میان نهاد های داخلی و چالش های 
بین المللی، الحاق ایران به این کنوانسیون ها را به موضوعی پیچیده تبدیل کرده است.

راهبرد ظریف؛ معاون راهبردی 
رئیس جمهور در بطن حاشیه ها

 FATF از مجلس دهم تا دوازدهم؛ گره کور
همچنان باقی است!

 

ســرویس سیاسی -ســخنگوی کمیسیون 
بهداشــت و درمان مجلــس می گوید بحث کادر 
درمان حقوق و مزایا نیســت بلکه تبدیل وضعیت 
آنهاست و باید زیرساخت نیروی انسانی را درست 

کنیم.
محمد امیرحســینی - ســلمان اســحاقی 
سخنگوی کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس 
شورای درباره مشــکل استخدامی کادر بهداشت 
گفت: یک مشــکلی که در کشور داریم این است 
کــه فکر می کنیم برای ارتقــای خدمات در حوزه 

بهداشت و درمان باید به سمت ساخت بیمارستان، 
افزایش تخت و ارتقای تجهیزات برویم که این فکر 
اشتباهی اســت، چون قبل از اینکه تعداد تخت ها 
و بیمارســتان ها را اضافه کنیم باید به سمت ارتقا 
و انگیزه کادر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی 
برویــم و ایــن موضوع به صورت مکرر توســط 
ریاست محترم جمهور در زمانی که عضو کمیسیون 
بهداشــت و درمان بود به وزرای بهداشــت تاکید 
می شد. نماینده مردم قائنات در مجلس اظهار کرد: 
وزارت بهداشت رویه خوبی را شروع کرده، چون 
ایــن وزارتخانه اراده و توانش را برای ترمیم حق و 
حقوق کادر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی 
گذاشــته و لازمه اش این است که سازمان برنامه و 
بودجه، وزارت اقتصاد و معاون اول رئیس جمهور 
به عنوان رئیس اقتصادی کشور با وزارت بهداشت 
همراهــی کند، چون ما بعضی وقت ها احســاس 
می کنیــم که فقط برای این موضــوع باید وزارت 
بهداشــت را پاسخگو کنیم که این درست نیست، 
چون در این موضوع وزارت بهداشــت اراده قوی 
دارد و ســازمان برنامه و بودجه، وزارت اقتصاد و 
معاون اول رئیس جمهور اگر همراهی کنند شاهد 
ترمیم حقوق کادر بهداشــت، درمــان و آموزش 
پزشــکی خواهیم بود. اســحاقی اضافه کرد: در 
این زمینه رئیس جمهور دســتورات خوبی داده و 

مصوبــات خوبی را در مجلــس در لایحه بودجه 
ســال ۱۴۰۴ تصویب کردیم کــه اگر اینها محقق 
شود شاهد افزایش انگیزه خواهیم بود. سخنگوی 
کمیسیون بهداشت و درمان مجلس بیان کرد: نکته 
بعدی بحث حقوق و مزایا نیست بلکه بحث تبدیل 
وضعیت کادر بهداشت و درمان است، چون ما یک 
خاطــره بدی در زمان کرونا داریم که کارکنان را با 
قرارداد هــای ۷۹ روزه و یا قرارداد موقت پذیرفتیم 
و وقتــی که کرونا تموم شــد آنها را رها کردیم که 
باعث بدبینی و بی اعتمادی کادر بهداشــت نسبت 
به مجموعه دولت شــد چراکه می گویند در زمان 
کرونا که به ما احتیاج داشــتند ما را استخدام کردند 
و بعــد از کرونــا ما را رها کردنــد بنابراین تبدیل 
وضعیت نیرو های کادر بهداشــت و درمان یکی از 
اولویت هایی است که وزارت بهداشت باید برای 
ارتقای انگیزه انجام دهد. اعتقاد ما این است که در 
ابتدا تبدیل وضعیت ها انجام شود، چون نمی توانیم 
نیروی بی انگیزه جذب کنیم و الان ما نیرویی داریم 
کــه هم از نظر حقوق و هم از نظر تبدیل وضعیت 
بی انگیزه اســت حالا با اســتخدام افراد جدید باز 
یکسری آدم های بی انگیزه اضافه می کنیم، آیا چنین 
چیزی می شود؟ لذا به نظر من باید از یک جا شروع 
کنیم و زیرساخت نیروی انسانی را درست کنیم و 
پس از اینکه درست شد اقدام به جذب نیرو کنیم.

اسحاقی سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس:

مهمترین مشکل کادر درمان حقوق و مزایا نیست بلکه تبدیل 
وضعیت است

 وحدت و انســجام بین قــوا، برکت خداوند 
متعال اســت. خداوند در قرآن می فرماید به 
عذاب عظیمی گرفتار می شــویم اگر اختلاف 
باشــد، امر به معــروف برای تمســک به 
ریســمان خداوند است، همه مسلمانانی که 
در کشــور و در خاورمیانه زندگی می کنند 
برادر ما هســتند، باید همه متحد باشــیم.

محمدحسین نیک خوی متین  - فعال سیاسی
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